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Besvarelse af spørgsmål S 1206 stillet af Karsten Lauritzen (V) den 7. 
december 2011

Spørgsmål:
Mener ministeren, at statslige styrelser m.fl. i højere grad, end det er tilfæl-
det i dag, bør placeres i hovedstadsområdet? 

Svar:
Helt generelt mener jeg, at vi skal placere statslige styrelser og andre stats-
lige arbejdspladser der, hvor vi - ud fra erfaringerne gennem de sidste 10 år 
- finder det fornuftigt både økonomisk og fagligt.

Center for Landdistriktsforskning udarbejdede i 2009 en analyse som viste, 
at nye statslige arbejdspladser ikke i sig selv skaber vækst i et område, ud-
over de statslige arbejdspladser i sig selv. Den effekt opstår kun, når der er 
grundlag for synergi mellem den statslige institution og områdets eksiste-
rende erhvervsliv. Desuden viste analysen, at udflytninger kan gå ud over 
effektiviteten og opgaveløsningen, fx fordi det kan være sværere at rekrut-
tere de rette folk.

Regeringen ønsker en balanceret udvikling, hvor hele Danmark gøres til et 
godt sted at bo, arbejde og drive virksomhed. I forhold til udflytning af 
statslige arbejdspladser er der en række forhold, som taler for og en række 
forhold, der taler imod. Derfor mener jeg, at placeringen af statslige ar-
bejdspladser i hvert enkelt tilfælde bør overvejes nøje. 

Carsten Hansen
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